
Úvahy o bezpečí a soukromí na internetu 

Vypracovali žáci 6., 8. a 9. ročníku ZŠ Kanice 

 

K dávání svých osobních informací na internet bych řekla asi to, že je to každého volba. 

Sice je to nebezpečné, ale pořád mi to připadá lepší, než nahrávat nevhodné fotky na sociální sítě.  

     Mě osobně příliš nezajímá, co ostatní přidávají na sociální sítě. Já sama bych nikdy nic takového 

nepřidala. Je to hloupé, nerozumné a teenageři přidávající odhalené fotky si asi vůbec neuvědomují, 

jak jim mohou v budoucnosti ublížit. Hlavní otázka je asi, proč vůbec takové fotky někdo nahrává 

na internet? Touha po uznání? Touha po penězích? Sázka? Nechali se strhnout davem? Nebo se 

prostě jen ,,nudí“? Všechny tyto důvody mi připadají naprosto nedostačující na to, abych nahrála na 

internet něco nevhodného.  

     Každý by si měl sám zvážit, co bude zveřejňovat. Jestli mu to v budoucnosti nemůže nějak 

uškodit, jestli ho díky zveřejněným informacím nemohou vykrást nebo mu jinak ublížit, jestli se mu 

nebudou později přátelé smát, jestli nezostudí celou rodinu nebo jestli se na něho nezaměří nějaký 

psychicky narušený jedinec či kriminálník. 

     Za své soukromí si každý ručíme sám. Jde o naše svědomí, rozum, cudnost a hlavně jde o naše 

bezpečí  jak psychické tak fyzické. Je totiž velmi snadné stát se cílem vtipů, hloupých poznámek 

nebo kyberšikany, někteří lidé si dokonce po takových incidentech berou život. Proto bychom 

neměli nahrávat nevhodné věci na internet a když narazíme na nějaký takový příspěvek, minimálně 

se snažit přesvědčit vlastníka o nesprávnosti a riskantnosti jeho činu. 

 

Petra Petlachová 

 

 

 Mark Zuckerberk prohlásil: „The age of privacy is over. None of the cool kids care about 

privacy. Neither should you.“ Má Mark Zucerberk pravdu? Určitě by se s části tohoto výroku od 

zakladatele sociální sítě Facebooku dalo souhlasit. Ale to, že žádné z dětí se nestará o své soukromí, 

pravda určitě není. Já sám si dávám pozor na své soukromí. Ale je pravda, že věk naprostého 

soukromí asi skončil, protože se na internetu objevují i naše fotky, které jsme tam sami nepřidali a 

když se jednou nějaká fotka na internetu objeví, je skoro nemožná zařídit, aby už nikde nebyla.  

 Eric Schmidt řekl: „If you have something that you don't want anyone to know, maybe you 

shouldn't be doing it in the first place.“ S tímto výrokem od Erica Schmidta souhlasím a souhlasím s 

ním všemi deseti. Když nechci, aby mě někdo viděl polonahého, tak je hloupost udělat nějakou 

takovou fotku a dát ji kolovat po internetu. Když nechci, aby všichni věděli, co dělám ve volném 

čase, tak to nebudu psát na internet a nebudu tam takové fotky přidávat.  

 Je tedy důležité své soukromí chránit? To určitě je! Protože údaje, které o sobě přidáme 

např. na facebook, jsou veřejné a jsou přístupné pro kohokoli, kdo si náš účet otevře a může našich 

údajů zneužít, a na to si musíme dát pozor. 

 

Tomáš Hrnčiřík  

 

Sociální sítě podle mě nejsou žádná špatná věc. Můžeme sdílet spoustu zážitků a názorů nebo si jen 

tak kecat s kamarády.  Pravda ale zůstává, že vše, co dáme na internet, tak tam zůstane. Proto si 

musíme pohlídat, co dáváme nebo sdílíme na internetu. Nebudu jmenovat společnosti, ale při 

registraci jste dali: SOUHLASÍM S PODMÍNKAMI UŽITÍ, takže nějaké protesty proti tomu, že 

společnost si bere vaše informace nebo data, jsou naprosto zbytečné. Osobně mi vadí, že na mnoha 

sociálních sítích nemáte možnost "dislike". Tyhle sítě jsou konstruované na to, abyste nemohli 

něčemu odporovat. Štve mě, že lidi se přestávají bavit mezi sebou, ale pořád koukají do mobilu. 

Lidi se chovají jako blbci pořád, jak před tím, než se vytvořili sociální sítě, tak i potom. 



Samozřejmě nechci obviňovat technologii, že z lidí dělá zombie, to vůbec ne, ba naopak lidem 

pomáhá.  

Filip Valachovič 

 

Já mám názor na sdělování informací na internetu takový, že si může každý sdělovat, co chce, ale 

měl by mít nějakou hranici, kterou na 100% nepřekročí. Hlavně by nikdo neměl nikdo nutit do 

něčeho, co nechce, například sdílení fotografií, videí a jiných osobních věcí. Taky si myslím, že by 

měli na určitých sociálních sítích zpřísnit nastavení, například na Facebooku lze sdílet téměř vše. 

Já  osobně dělím lidi na tři hlavní skupiny: 

1. lidé, kteří o sobě nikdy nic nesdělují 

2. lidé, kteří sdílí jenom rozumné věci a uvažují nad tím, jaké by to mohlo mít následky 

3. lidé, kteří sdělují úplně všechno, co se jim líbí, co jim připadá vtipné, například mladí lidé, 

puberťáci atd. 

Já osobně se řadím do prostřední skupiny, a doufám, že se to nezmění. 

Milan Pidra 

Bezpečí na internetu 

Podle mě jsou sociální sítě bezpečné, pokud nepřidáváte intimní nevhodné fotky sebe nebo jiných 

lidí. Dále na svém profile nemám žádné pravdivé informace kromě jména. Jinak se na sociálních 

sítích cítím bezpečně, protože přidávám jenom fotky a příspěvky, které uznám za vhodné. Lidi, kteří 

si tam přidávají nevhodné fotky, si říkají o problémy, takže je to pak jejich věc a chyba. Vadí mi, 

když někdo nevhodně komentuje moje příspěvky nebo jiných, že jsou špatné, a přitom neudělá nic. 

Ať se napřed dívá na sebe. Podle mě se není na internetu čeho bát, pokud používáte zdravý rozum. 

Michal Menšík 

 

Moje soukromí! Nekoukat, nešťourat.  

 Podle mého názoru bych na internet a Facebook nedávala fotky s lidmi, kteří to nedovolí nebo 

které nechtějí zveřejňovat. Na  Facebook bych se nevyfotila ve spodním prádle apod. Také bych 

nezveřejňovala moje úplně přesné údaje, např. kde bydlím, telefonní číslo, číslo domu, jak se 

jmenují rodiče apod. Dále bych si na Facebook nepřidávala cizí lidi, které vůbec neznám a nevím, 

co mi můžou udělat nebo po mně něco chtít, např. schůzku, telefonní číslo, telefonní číslo rodičů 

apod. Nechápu lidi, ale i děti, které se vyfotí ve spodním prádle a dají to na internet nebo jako 

profilovou fotku na Facebook. Podle mého názoru je hodně divné, že jim to nevadí, nebo je jim to 

úplně jedno, jak vypadají a co si o nich ostatní lidé myslí. 

Lucka Švančarová 

 

 Podle mě se na internet nemá dávat přesné bydliště, jako třeba číslo domu, vesnice nebo 

město neškodí. Rok narození není nejlepší nápad, ale den a měsíc nevadí. Já mám účet na čtyřech 

sociálních stránkách a na všech kromě Facebooku mám jméno, které nikdo nepozná. Není moc 

dobré si dávat na sociální stránky své vlastní jméno. A taky si v méně jak 18-ti letech dávat na 

internet fotky s odkrytými intimními partiemi, s velkým výstřihem, málo zakrytým tělem, jen ve 

spodním prádle a s nevhodnými pózami. Jsem rozhodně proti, aby se na internet psalo: Jsem na 

hřišti ve Slavkově, nikdo není doma... Je blbost, když si někdo přidává na sociální stránky lidi, které 

vůbec nezná, protože chce ukázat ostatním, že má 5041 přátel. Tohle, co jsem napsala, je věc 



ostatních. Ať si dělají co chtějí, ale tohle je můj názor a tohle podle mě není správné.  

Eva Procházková 

Na internetu mi vadí, že skoro všechny holky zveřejňují své prsaté fotky. Na sociálních sítích je jich 

prostě moc. Je jich plný internet. Já osobně žádné takové fotky nezveřejňuji a neplánuji to. Na 

sociálních sítích jsou samé holky, které si myslí, že jejich nahé nebo polonahé fotky jsou hezké... 

Proto si žádné cizí lidi nepřidávám, nezajímají mě oni sami, ani žádné jejich příspěvky a nahé 

fotografie. Myslím, že i na naší škole by se našlo pár holek, které takové fotky někdy v minulosti 

nebo i před pár dny nebo měsíci zveřejnili. Já si nemůžu pomoct, ale považuji je za holky, které k 

sobě a svému tělu nemají žádnou úctu, pokud takové fotky sdílejí nebo vůbec vyfotí.  

Michaela Tejkalová 

 

Mně osobně je úplně ukradené, co ostatní přidávají na Snapchat, Facebook, Tumblr, Instagram a 

podobné sociální sítě, ať jde o dívky nebo chlapce. Je to věc každého z nás. Sociální sítě jsou o 

sdílení svých zážitků, fotek, statusů s ostatními a je jen na našem rozhodnutí, co budou obsahovat. 

Ale každý by měl pohlížet na následky, které mohou nastat v budoucnu, ale také nemusí. Všichni 

bychom si také měli zachovat alespoň nějaké soukromí, jako například svoji adresu a podobně. Tyto 

údaje bych nezveřejňovala. 

 

Sára Janošková 

 

Na internet, kromě Facebooku, bych radši nic nedával (já to stejně ani neumím). V přátelích mám 

jen lidi, které znám. Klidně bych na Facebook dal své fotky, kde se zrovna nacházím, kam kdy 

pojedu, koho mám rád, ale nějaké nevhodné, sprosté a ohavné obrázky a videa bych na Facebook 

nedal. Do soukromého chatu bych dal i nějaké odvážnější fotografie, ale jen když je to nějaký nebo 

nějaká blízká kamarádka nebo kamarád. 

Honza Menšík 

 

 


